

JI HOUSHI
Solicitor (Hong Kong SAR); Attorney-at-law (PRC)
Tel: (852) 3946 2888; Email: jihoushi@hotmail.com

Professional Profile

專業簡介

Mr. Ji Houshi has the rare experience of having civil and common law academic, legal traineeship and practice backgrounds. He obtained an LLB in Mainland China ("PRC"), a J.D., LLM and PCLL in Hong Kong SAR, and another LLM in Austria. He also received U.S. law training at Columbia Law School with the support of the CityU Law School Postgraduate Full Scholarship.

姬厚實律師是少數兼有大陸法系和普通法系法學教育、法律訓練和法律執業背景與經驗的律師。姬律師在中國內地獲得法學學士學位，在香港特別行政區獲得法律博士、法學碩士學位和法學專業證書，並在奧地利獲得另一法學碩士學位。此外，姬律師還曾受香港城市大學法律學院研究生全額獎學金資助，於美國哥倫比亞大學法學院接受美國法律培訓。

Houshi is dual-qualified in the PRC and Hong Kong SAR and practices in both jurisdictions.

姬律師擁有中國內地和香港特別行政區律師職業資格，亦在這兩個司法管轄區執業。

For his Hong Kong SAR practice, Houshi mainly focuses on dispute resolution and cross-border transactions (including M&A, investment, financing, etc.). Houshi also has experience representing and advising clients on wills and probate matters, especially those involved in the PRC and other offshore assets and issues.

姬律師在香港特別行政區專注於爭議解決和跨境交易（包括並購、投資、融資）。姬律師亦為客戶處理遺囑和遺產承辦，尤其具有涉及中國內地和其他離案遺產和事務的經驗。

Houshi also focuses on commercial arbitration, cross-border transactions, and cross-border succession for his PRC practice. During his traineeship and practice in the PRC, Houshi also has experience providing long-term and on-site legal services to a state-

owned enterprise ("SOE"), which runs global clean energy businesses. His service to this SOE involved overseas greenfield investment, cross-border M&A, compliance and overseas dispute resolution under the energy sector. In 2022, the Shenzhen Lawyers' Association awarded Mr. Ji as one of the leading lawyers in dealing with foreign-related transactions and issues.

姬律師在中國內地亦專注於商事仲裁、跨境交易和跨境繼承。在中國內地見習和執業期間，姬律師曾長期為一家經營全球清潔能源業務的國有企業提供現場法律服務，服務涉及清潔能源領域的海外綠地投資、跨境並購、企業合規和境外爭議解決。2022年，姬律師被深圳市律師協會評為深圳市涉外律師領軍人才。

Houshi is fluent in Mandarin, Cantonese and English.

姬律師可以流利使用普通話、粵語和英語作為其工作語言。

Qualification **專業資質**

Attorney-at-law of the People's Republic of China
中華人民共和國律師 (2022)

Solicitor of the High Court of Hong Kong SAR
香港特別行政區律師 (2018)

Legal Profession Qualification of the People's Republic of China
中華人民共和國法律職業資格 (2016)

Education **教育背景**

Postgraduate Certificate in Laws, City University of Hong Kong
香港城市大學，法學專業證書 (2015)

Juris Doctor, City University of Hong Kong
香港城市大學，法律博士 (2014)

Master of Laws (Legal Theory), Universität Wien (University of Vienna)
維也納大學，法學碩士 (2013)

Master of Laws (Common Law), the Chinese University of Hong Kong
香港中文大學，法學碩士 (2011)

Bachelor of Laws, Dongbei University of Finance and Economics
東北財經大學，法學學士 (2010)